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a SEFaG ErdéSzEti éS Faipari zrt. tárSaSáGi éS közélEti lapja

Immár hagyományosan a 
Hotel Kardosfa*** konferen-
ciatermében zajlott ünnepi 
rendezvényen a Kaposvári 
Kodály Zoltán Központi Ál-
talános Iskola tanulói „A ter-
mészet körforgása” címmel 
adtak zenés, verses műsort. 
Az előadást követően Kovács 
László gazdasági vezérigazga-
tó-helyettes elsőként Puskás 
Zoltán okleveles erdőmérnök, 
erdészeti igazgató részére ad-
ta át a SEFAG Zrt. legmaga-
sabb elismerését, az 1992-ben 
alapított, Somogyi Erdőkért 
aranygyűrűs kitüntetést. 

Elismerő Oklevél kitün-
tetésben részesültek: Czigány 
Zoltánné (Vörösalma Vadász-
ház gondnok – Kaposvári Er-
dészet), Jákliné Mihály Berna-

dett (turisztikai és erdei iskola 
vezető – Lábodi Vadászerdé-
szet), Márton Réka (idegen-
forgalmi referens – Központ), 
Takács Józsefné (könyve-
lő – Nagybajomi Erdészet), 
Gombai Gábor (kerületve-
zető erdész – Marcali Erdé-
szet), Husztik László (felszol-
gáló – Hotel Kardosfa***), 
Mónos Zoltán (kerültevezető 
vadász – Szántódi Erdészet), 
Pápa-Király Zoltán (gépmun-
kás – Csurgói Faipari Gyár), 
Péter Krisztián (kerületveze-
tő erdész – Zselici Erdészet), 
Ruzsics Balázs (fahasználati 
ágazatvezető – Iharosi Erdé-
szet) és Trapp Tamás (kerü-
letvezető erdész – Barcsi Er-
dészet).

Gratulálunk!

150 éve a hazai erdők szolgálatában

Somogyi Erdőkért

Az erdőgazdálkodásról szó-
ló törvény módosítása vár-
hatón még az idén – a tava-
szi, esetleg a nyári üléssza-
kon – az Országgyűlés elé 
kerülhet, és megszülethet a 
magyar erdőgazdálkodást 
szabályozó új jogszabály – 
mondta a Földművelésügyi 
Minisztérium (FM) állami 
földekért felelős államtitká-
ra Budapesti sajtótájékozta-
tóján.

Bitay Márton Örs azt kö-
vetően beszélt a 2009-es jog-
szabály tervezett módosítá-
sáról, hogy a koncepció tár-

Egyszerűsödhet az erdőtörvény
FM: az erdőgazdálkodásról szóló törvény módosítása 
még az idén az Országgyűlés elé kerülhet

sadalmi vitájának elindítá-
saként a FeHoVa kiállításon 
az érintettek szakmai konfe-
renciát tartottak a témáról. 
Itt az államtitkár elmondta: 
azt a szemléletet meg kell 
szüntetni, hogy az erdőt az 
erdészektől kell megvédeni. 
Az erdészektől ugyanis az 
erdőt nem kell védeni, mi-
vel az erdészek azok, akik 
az erdővel gazdálkodni tud-
nak, és a természetes vagy 
a kiépült – erdősültséget az 
emberek számára biztosíta-
ni tudják.

(folytatás a 2. oldalon)

Magyarországon kevés civil 
szervezet, szakmai egyesület 
tekint vissza másfél évszáza-
dos múltra úgy, hogy tagsága 
mind a mai napig meghatáro-
zó szerepet játszik nem csak a 
jelen, hanem a nemzet jövőjé-
nek formálásban is. Az 1866. 
december 9-én alapított Or-
szágos Erdészeti Egyesület a 
magyar erdészek közössége-
ként egy történelmi viharok-
kal és változásokkal teli, hosz-
szú korszakban járult hozzá 
az ország gyarapodásához. 
Az Országos Erdészeti Egye-
sület jubileumi évét megnyi-
tó küldöttgyűlést december 
8-án, kedden, a Földművelés-
ügyi Minisztérium Darányi 
Ignác termében tartották.

Dr. Fazekas Sándor föld-
művelésügyi miniszter kö-
szöntőjében úgy fogalmazott: 
„Az egyesület alapításának 
tizedik évfordulóján Gróf Ti-
sza Lajos, az egyesület akkori 
elnöke az erdészek közösségét 

szépen fejlődő csemetéhez ha-
sonlította. Szeretném kiemel-
ni, hogy az elmúlt másfél év-
században ez a csemete gaz-
dagon gyümölcsöző fává tere-
bélyesedett; a magyar erdészek 
ma is éppúgy gondozzák és 
gyarapítják a hazai erdőket, 
mint az egyesület alapításá-
nak idején. Az erdészek mai 
cselekedetükkel a jövőt ala-
kítják, az erdők megóvásával 
gyermekeink és unokáink szá-
mára teremtenek élhető Ma-
gyarországot. Köszönöm az itt 
megjelenteknek és az erdész-
generációk hosszú sorának az 
elhivatott és becsületes mun-
kát, és még legalább 150 évet 
kívánok az Országos Erdészeti 
Egyesületnek.”

Zambó Péter, az egyesület 
elnöke köszöntőjében egye-
bek mellett felhívta a fi gyel-
met az erdőgazdálkodásban 
rejlő vidékfejlesztési lehető-
ségekre: „Szakmai munkánk-
ban minden fórumon hangot 

adunk évek óta képviselt állás-
pontunknak: az erdőgazdál-
kodás maga a vidékfejlesztés. 
Olyan vidéki szakma, amely 
már most is sokat tesz a vidé-
ki foglalkoztatásért, hiszen a 
legelmaradottabb régiókban 
jelent tízezrek számára meg-
élhetési és munkalehetőséget. 
Megfelelő szándék, egy eset-
legesen felfutó erdőtelepítési 
program esetén komoly lehe-
tőségek tárhatók még fel ezen 
a területen. Minden adandó 
alkalommal felhívjuk e poten-
ciálra a kormányzat és part-
nereink fi gyelmét.”

A küldöttek a keddi esemé-
nyen egyhangúlag elfogadták 
a 2015. december 8. és 2016. 
december 9. közötti időszak 

150 éves jubileumi évvé nyil-
vánítását, melynek kapcsán 
Zambó Péter elmondta: „A 
jubileumi évben megmutatjuk 
a hazai erdőgazdálkodás valós 
arcát. A szakmájukat hivatás-
ként szerető, az erdei életkö-
zösség minden elemét ismerő 
és tisztelő szakembereket. Az 
egyesület másfél évszázadra 
visszanyúló hagyományait és 
tevékenységét, amellyel elő-
deink létrehozták a magyar 
erdőgazdálkodást, a termé-
szetvédelem kezdeteit jelentő 
törvényektől kezdve, a szak-
emberképzésen át, az egész kö-
zösség tudatos társadalmi fele-
lősségvállalásáig.”

Forrás: Országos Erdészeti 
Egyesület – Sajtóközlemény

Dr. Fazekas Sándor földművelésügyi miniszter nyitot-
ta meg a magyar erdészet 150 éves szakmai szervezete, 
az országos Erdészeti Egyesület jubileumi emlékévét. 
Az eseményen a miniszter mellett köszöntőt mondott 
Zambó Péter, az egyesület elnöke.

Fotó: Nagy László

Az EnSZ Közgyűlés 67/200 számú határozatával az er-
dők nemzetközi napjává nyilvánította március 21-ét 
abból a célból, hogy 2013-tól kezdődően minden évben 
világszerte megemlékezzünk az erdők és fák jelentősé-
géről. A Sefag Zrt. évente szervez programokat a tavaszi 
napfordulón, melynek keretében az arra érdemeseknek 
átadja a céges elismeréseket. 

Ezek során nyílik lehetőség a 
felmerülő szakmai kérdések 
és gyakorlatok tapasztalatai-
nak megvitatására.

Dr. Darák Péter, a Kúria el-
nöke is részt vett a konferen-
cián aki kiemelte, hogy az új 
vadászati törvény húsz éves 
ütemterve garancia a hosszú 
távú tervezésre. Dr. Darák 
Péter a vadászok és szakjo-

gászok részvételével tartott 
rendezvényen hangsúlyoz-
ta: a jognak segítő kezet kell 
nyújtania a gazdasági célok-
hoz, de konszenzusteremtő 
eszközként működhet olyan 
esetekben, amikor a földtulaj-
donosok és a vadászok érde-
kei ütköznek.

Elmondta: a Kúria speciá-
lis helyzetben van, mert a tör-
vénytervezethez is tehetnek 
észrevételt. Jelezte azonban, 
hogy a törvényben foglaltakat 
csak annak kihirdetése után 
fogják értelmezni.

Barkóczi István, a SEFAG 
Zrt. vezérigazgatója beve-
zetőjében kiemelte: a parla-
ment előtt fekvő új vadászati 
törvénytervezet legfontosabb 
eleme az új vadászterületek 
kialakítása, ennek értelmezé-
séhez várnak gyakorlati segít-
séget a szakértőktől.

Dr. Sárhegyi Zoltán ügyvéd 
szerint a tét óriási, mert a va-

Jogi konferencia Kardosfán
„Vadászterületek kialakítása, működtetése – vadászati törvény 
módosítása” címmel zajlott tanácskozás szakjogászok között

immár hagyományosnak mondható, hogy az állami erdészeteknél 6. alkalommal került 
megrendezésre a frontvonalban lévő kollégák, jogi képviselők számára konferencia. 

dászterületek kijelölése húsz 
évre szól. A jogalkalmazó fel-
adata, hogy olyan egységes 
rendszert alakítson ki, amely-
ben felléphetnek a vadászati 
ágazatban érdekelt jogászok – 
hangsúlyozta a szakterülettel 
foglalkozó jogász.

Az előadások során Dr. Bo-
da Pál ügyvéd a vadászterüle-
tek kialakításának jelenlegi és a 
vadászati törvény módosítása 
szerinti új szabályait taglalta.

A vadászterület határok ki-
jelölésével kapcsolatban meg-
válaszolásra váró kérdések 
körét Dr. Szőcs József ügyvéd 
vette sorba.

Dr. Radnai Szilárd a tulaj-
donosi elvárások a vadászte-
rületek kialakítása során, a 
SEFAG Zrt. példáján keresz-
tül címmel tartott előadást.

Ugron Ákos Gábor, a Föld-
művelésügyi Minisztérium 
állami földekért felelős he-
lyettes államtitkára az akkor 

Az intézmény alapításának 
gondolata nem volt előzmény 
nélküli. Tekintettel arra, hogy 
Somogy megye Magyaror-
szág egyik, ha nem a legrit-
kábban lakott vidéke, így a 
Zselici Tájvédelmi Körzet 
kitűnő adottságokkal ren-
delkezik az éjszakai égbolt 
minőségét illetően: az éjje-

még előkészítés alatt álló va-
dászati törvénymódosítás lé-
nyeges pontjait mutatta be.

Az előadásokat teljes terje-
delmükben elérheti az inter-
neten a www.sefag.hu hon-
lap láblécében található Ha-
zai Vadász Filmtár kapcsolón 
keresztül.

A módosított vadászati tör-
vényt a parlament elfogadta. 
Egyes rendelkezései januártól 
hatályosak, további passzusai 
pedig 2017-ben lépnek életbe. 
(szerk.)

Eredményes a Zselici Csillagpark
2015 május 23-án nyitotta meg kapuit a somogyi erdőségek természeti értékei és az éj-
szakai ég látványosságai iránt érdeklődő látogatók előtt a Zselici Csillagpark, mely Eu-
rópa első csillagoségbolt-parkjának területén egyszerre kíván ismeretterjesztő-szemlé-
letformáló tevékenységet folytatni, valamint a nagyvárosokból elmenekülő embereknek 
természetközeli kikapcsolódást nyújtani. 

li szemlélődő zavartalanul 
gyönyörködhet a nagyvárosi 
fényektől mentes csillagos ég-
boltban. 

Sajnos mindez nem mond-
ható el a kontinentális Euró-
pa jelentős részéről, ahol az 
utóbbi évtizedekben a túlbur-
jánzó mesterséges éjszakai fé-
nyek egy jelentős része már 

nem oda és nem akkor vetül, 
amikor és ahol valóban szük-
ség lenne rá, ezzel létrejön a 
fényszennyezés, mely az élő-
világra, az emberi egészségre, 
és mindannyiunk közös kin-
csére, a háborítatlan csillagos 
égboltra is negatív hatással 
van. 

(folytatás a 2. oldalon)
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Fotó: 
Zétényi Zoltán

Örökségünk-Somogyország 
Kincse kitüntető címet kapott 
2016-ban a kaposvári Rippl-
Rónai Emlékmúzeum (Róma 
Villa), a balatonlellei Szent 
Donát-kápolna, Balatonföld-
vár első utcája, az Imre utca 
(mai Petőfi Sándor utca), a 
Kaposvári Egyetem Agrár-
központ Vadgazdálkodási 
Tájközpont (Bőszénfa) vala-
mint a Zselici Csillagoség-
bolt-park és Csillagpark.

Somogyi Érték díjban ré-
szesült a lábodi vadászterület 
és a dél-dunántúli gímszar-
vas populáció, a Studinka 
hagyaték, a hosszifurugla 
népihangszer, a Kapos-folyó 
völgye, a műemlék kisgyaláni 
római katolikus templom, 
a lábodi dámbarcogók és a 
lábodi turisztikai térség.

(folytatás az 1. oldalról)

A terület adottságait, vala-
mint a vázolt probléma súlyát 
felismerve már több mint egy 
évtizede megindult egyfajta 
„mozgolódás” a természeti 
kincsek megőrzése iránt el-
hivatottságot érzők körében, 
mégpedig több szálon: egyfe-
lől éjszakai túrák, kirándulá-
sok szerveződtek, melyeken a 
területen illetékes Duna-Drá-
va Nemzeti Park Igazgató-
ság szakemberei és a Magyar 
Csillagászati Egyesület tagjai 
ismeretterjesztő előadásokat 
tartottak a látogatók részére, 
megismertetve velük a tájegy-
ség különlegességeit, a Zselic-
re jellemző állat- és növény-
világot és az égbolt csodáit. 
A kirándulások naplemente 
környékén indultak és a sö-
tétség beálltával egyre inkább 
a csillagászattal kapcsola-
tos témák kerültek terítékre. 
Mindemellett azonban kitar-
tó éjszakai munkával, több-
éves méréssorozattal sikerült 
dokumentálni a terület fölött 
megfigyelhető éjszakai égbolt 
minőségét is, így a 2009-re 
összeállított pályázati anyag 
alapján a Nemzetközi Sötét 
Égbolt Szervezet (IDA) bírá-
lóbizottsága a tájvédelmi kör-
zetnek adományozta a Nem-
zetközi Csillagoségbolt-park 
kitüntető címet – Európában 
elsőként. 

Mivel a nagyközönség kö-
rében ezeknek a rendezvé-
nyeknek váratlanul nagy si-
kere volt, mondhatni a Zselic 
„felkerült a turisztikai térké-
pekre is”, és az itt folyó mun-
kálatokról az európai médiá-
ban is lehetett hallani-olvas-
ni, adódott a gondolat: legyen 
az itt zajló tevékenységnek 
valamiféle bázisa, létesüljön 
egy bemutatóközpont mű-
szerekkel, programokkal, ki-
állításokkal. A gondolatot tett 
követte és a SEFAG Zrt az el-
képzelést felkarolva benyúj-
totta pályázatát európai uniós 
forrásra, melyből egy korsze-
rű, de a természeti környe-
zetbe is beleillő látogatóköz-
pont valósulhatott meg, egy 
központi épület és a környező 
erdőkben 5 helyszínen elhe-
lyezett információs pontok, 
illetve egy kilátó formájában. 

A 2015 május végi nyitás 
egyben azt is jelentette, hogy 
a tanév végét követően az is-
kolai és táborozó csoportok 

Eredményes a Zselici Csillagpark
szinte azonnal megrohanták 
a csillagvizsgáló épületét. Az 
gyorsan nyilvánvalóvá vált, 
hogy a nappali előadásokat 
szervezett keretek között kell 
megtartani, így kialakult az a 
gyakorlat, hogy egy adott lá-
togatási napon három, előre 
meghatározott időpontban 
indul tárlatvezetés a csopor-
toknak, mely több részre ta-
golódik. Egyfelől egy pár 
mondatos bemutatkozást 
követően bemutattuk vendé-
geinknek a csillagvizsgáló fő 
műszereit, és amennyiben de-
rült időnk adódott, magunk 
is megfigyelőkké váltunk: a 

gatható) planetáriumi vetítés, 
mely során a rendelkezésre 
álló idő függvényében aktuá-
lis égi eseményeket modellez-
tünk, illetve rövidebb-hosz-
szabb filmvetítést tartottunk.  

Gyakorlatilag folyamatos 
érdeklődés és nagy számú 
részvétel mellett tartottuk éj-
szakai programjainkat, ezek 
kezdetben előre meghirde-
tett távcsöves bemutatók-
ból, valamit a már jól bevált 
szisztémára alapulva éjszakai 
csillagnéző túrákból álltak. 
November hónaptól bevezet-
tük a rendszeres péntek éj-
szakai nyitva tartásunkat is. 

(folytatás az 1. oldalról)

Hozzátette: a magyar erdők 
fenntartásában legaktívab-
ban a magyar erdésztár-
sadalom vesz részt. Azt az 
arányt kell helyben el- és 
megtalálni, hogy egyensúly-
ban legyen az erdő közjóléti, 
védelmi és gazdasági funk-
ciója – húzta alá az állam-
titkár. 

Bitay Márton Örs em-
lékeztetett arra: megérett a 
helyzet a 2009-es erdőtör-
vény újbóli áttekintésére, 
újrafogalmazására, mivel 
zajlik a teljes ágazat meg-
újítása. Tavaly év végén az 
Országgyűlés elfogadta az új 
vadgazdálkodási törvényt, 
most pedig az erdőgazdál-
kodásról szóló törvény átte-
kintése van napirenden.

Egyszerűsödhet az erdőtörvény
A helyzet emellett azért 

is érett meg az erdőtörvény 
módosítására, mert az utóbbi 
időben sok minden megvál-
tozott, ami a magyar erdőgaz-
dálkodásra hatással van. Pél-
daként hozta a klímaváltozás 
hatásait, amelyhez igazod-
ni kell. Továbbá azoknak az 
invazív fajoknak a terjedésé-
ről beszélt, amelyeket ma már 
mindenki, mindennap láthat 
az erdőben. Szükséges a tör-
vényt hozzáigazítani a termé-
szeti hatások változásához.

Emellett változott az er-
dők tulajdonosi összetétele is. 
Erősödött az erdők közjóléti 
funkciója – elsősorban az az 
állami erdők esetében –, de 
nem igazodik ehhez a gazda-
sági funció.

Megjegyezte: ma 170 ezer 
hektár magánerdőt nem gon-

doznak. Nem tudható, hogy 
így mennyi faanyag vész el, 
és hány munkahely hiányzik 
ezáltal. Nincs kellően sza-
bályozva a természetes er-
dő és az ültetvény erdő kö-
zötti különbség. Nem lehet 
ugyanazokat a szabályokat 
alkalmazni egy alföldi akác-
erdőre, mint egy, a Bakony-
ban lévő tölgyes területre. 
De új szabályokat kell alkal-
mazni például az energiacé-
lú nyárültetvényekre is, ez 
utóbbit ugyanis lényegében 
nem lehet erdőként kezelni 
– mondta az államtitkár.

Hozzáfűzte: mindezt vé-
gig kell gondolni, mi hasz-
nál a magyar társadalomnak 
és a magyar környezetnek a 
törvény módosítása kap-
csán.

forrás: mti.hu

Örökségünk-Somogyország Kincse
kitüntető címet kapott 2016-ban a Zselici Csillagoségbolt-park és Csillagpark

A megyei önkormány-
zat által 2015. január 30-án 
meghirdetett „Örökségünk 
Somogyország kincse a so-
mogyiak szemével” című fo-
tópályázatra érkezett alkotá-
sokból 7 fotós 46 pályaműve 
került kiválasztásra, melyek 
közül 12 mű a Somogyi Érték-
pontban állandó kiállításon 

szerepel. Emellett a nyertes 
fotók a www.somogyiertekek.
huhonlapot is díszítik. Kivá-
ló pályamunkájáért Csengey 
Ágota, Horváth Mihály, Szellő 
Gábor, ifj. Lőrincz Ferenc és 
Mészáros Balázs vehette át a 
megyei önkormányzat aján-
dékát.

- ip -

gatóközpont” különdíjat, va-
lamint a SEFAG Zrt. elnyer-
te az „Ozone Zöld Díj 2015 
ezüstérmese” díjat „nagyvál-
lalat” kategóriában, utóbbit 
az Ozone Network közösségi 
televíziós csatorna részéről. 

A nyitó év tanulságait ele-
mezve elmondhatjuk, hogy 
a Zselici Csillagpark sikerrel 
vette az első akadályt, amely 
alapján 2016-ra már fejlesz-
tési tervekkel állhatunk elő. 

számunkra legfontosabb csil-
lag, a Nap légköri és felszíni 
alakzataira vetettünk egy pil-
lantást a direkt erre a célra 
kifejlesztett naptávcső segít-
ségével. Fénnyel kapcsolatos 
egyszerű, de néha meglepő 
fizikai kísérletekre is sort ke-
rítettünk (ne feledjük: 2015 a 
Fény Nemzetközi Éve volt) hi-
szen az ifjúság természettudo-
mányos érdeklődésének fel-
keltése, a jövő mérnökeinek, 
tudósainak a megfelelő útra 
terelése az intézmény dolgo-
zóinak egyik kiemelt célja. 

Az erősen időjárásfüggő 
nappali csillagászati megfi-
gyelést tantermi foglalkozá-
son pihenhették ki az érdek-
lődők: a Zselic növény- és 
állatvilágáról hallgathattak 
előadást, megtekinthették 
a jellemzően éjszakai élet-
módot folytató emlősöket, 
ízeltlábúakat és madarakat 
bemutató diorámáinkat. Az 
állat- és növényvilág bemu-
tatóját követően a csoportok 
visszakanyarodtak az égi lát-
nivalókhoz: a programnak 
része egy (reményeink szerint 
folyamatosan bővülő) meteo-
rit-gyűjtemény ismertetése is. 

A másfél-kétórás turnusa-
ink záró látványossága a min-
denki által várt (és külön be-
lépőjeggyel önállóan is láto-

A túrákon természetvédelmi 
őrökkel együttműködve pár 
kilométeres sétákat tettünk, 
időnként egy megfelelő he-
lyen letáborozva a résztvevők 
a fényszennyezés emberre-
élővilágra, valamint a csilla-
gos égboltra gyakorolt hatá-
sairól, az éjszaka aktív állatok 
közösségéről, majd ahogy be-
sötétedett, a csillagképekről, 
azok mitológiájáról, a szabad-
szemes és távcsőben látható 
objektumokról hallhattak rö-
vid előadásokat.

Csoportjaink összetéte-
le korosztály és érdeklődé-
si kör tekintetében is igen 
változó: különösen nyáron 
nagy számban érkeztek gye-
rekcsoportok, iskolai szerve-
zés vagy épp tábori program 
keretében. De jártak nálunk 
munkahelyi kollektíváktól 
sportegyesületen át nyugdí-
jasklubokig, és természetesen 
a tevékenységi körünk iránt 
érdeklődő szakmai szerve-
zetek is. Jellemző volt még a 
családi hétvégi program ke-
retében hozzánk ellátogató 
szülők-gyerekek, valamint a 
kellemes őszi hétvégéken a 
megyeszékhely irányából ér-
kező kikapcsolódni vágyók 
nagy száma. 

Fentieken túl elmondhat-
juk, hogy nem csupán a láto-
gatóink tetszését sikerült el-
nyerni,  a Zselici Csillagpark 
már az első évében szakmai 
szervezetek körében is elis-
merést váltott ki. Köszönhe-
tően a létesítmény egyedisé-
gének, a környezettudatos, 
az ökológiai lábnyomunk 
csökkentését elősegítő mű-
ködésnek, megkaptuk „Az Év 
Ökoturisztikai Létesítménye” 
díj elnyerésére kiírt pályáza-
ton a „Leginnovatívabb Láto-

Ennek keretében tervezzük 
bővíteni kiállítási anyagun-
kat kipróbálható, működtet-
hető interaktív elemekkel is. 
Hogy minderre igen nagy 
szükség van, azt nap mint 
nap tapasztaljuk: sajnos a ter-
mészettudományok témakö-
rében nincs annyi ismeretter-
jesztő tevékenység, amire azt 
mondhatnánk, hogy „elegen-
dő.” Nem utolsósorban mind 
több és több emberrel sikerül 

megérteni, hogy az energia-
pazarlás, a fosszilis energia-
hordozók égetése, a hibásan 
tervezett és kivitelezett fény-
források működtetése, és 
olyan globális kérdések, mint 
az éghajlatváltozás között 
milyen rejtett összefüggések 
ismerhetők fel. Ezen kérdé-
sek napirenden tartásával kí-
vánjuk megtervezni a Zselici 
Csillagpark jövőbeni tevé-
kenységét. 
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INTERJÚ

– Kezdjük a gyerekkorod-
dal! Mesélj arról kialakult-e 
már akkor a vonzalom az er-
dő iránt?

– Kaposváron születtem 
és itt is gyermekeskedtem. 
Az általános iskolát is itt vé-
geztem. Édesanyám postán 
dolgozott, egyszerű postai 
beosztott dolgozóként jár-
ta végig az itteni ranglétrát. 
Édesapám révén kerültem 
kapcsolatba a Somogyi Erdő 
és fafeldolgozó gazdasággal, 
mivel ő itt dolgozott a cégnél 
erdész szakemberként. Így 
aztán elmondhatom, hogy 
az erdőgazdaság hőskorá-
ban, rátermett szakmai gárda 
mellett gyermekeskedhettem. 
Akkoriban a kollegalitás tá-
volabb mutatott a munka-
kapcsolatoknál, valóban nagy 
család volt a cég. Ez határozta 
meg a gyerekkorom. Apám 
nagyon szenvedélyes vadász 
volt, ezért a vadászat állt leg-
közelebb hozzám. Ennek kö-
szönhetően valóban a SEFAG 
gyermeke lettem, melyet mi-
nidig is büszkén vállaltam. A 
középiskolai tanulmányaimat 
a szegedi erdészeti techni-
kumban végeztem.

– Miért éppen Szeged?
– Akkoriban valóban Sop-

ron volt a népszerűbb, de 
akkoriban sokan jelentkez-
tek Szegedre is. Apám is ott 
végzett. Az én generációban 
voltunk négyen is Somogyi-
ak. Akkoriban tanulmányi 
szerződéssel számos diáknak 
nyílott lehetőség az utánpót-
lás nevelésben, így akkor már 
szorosabb kapcsolatba kerül-
tem a sefaggal.

– Mik lettek a meghatározó 
élmények a középiskolás évek-
ből?

– Nagyon szerencsésnek 
érzem magam, hogy ott végez-
hettem a középiskolát. Szeged 
gyönyörű város. Pezsgő életű 
diákváros volt akkor is. Az-
zal, hogy 240 km-re kerültem 
otthonról olyan önállóságra 
nevelt és gyakorlatias szemlé-

2016. február 6-7-én ren-
dezték meg a 27. KASZÓ 
KUPA Országos Véreb Fő-
vizsgát. A SEFAG Zrt-t 
Ozvári Zoltán és Márton At-
tila képviselte a tradicionális 
megmérettetésen.

A meglehetősen nehéz-
re sikeredett munkák során 
Ozvári Zoltán Zemplén Er-
dei Léda nevű hannoveri 
vérebével 99 pontot és el-
ső helyezést, Márton Atti-

2016. március 15-i Ünnep al-
kalmával a Magyar Köztársa-
ság elnöke megbízásából Dr. 
Fazekas Sándor földművelés-
ügyi miniszter a minisztéri-
um Darányi Ignác termében 
adta át a Magyar Érdemrend 
Lovagkeresztje kitüntetést 
Kovács László közgazdász, a 
SEFAG Zrt. gazdasági-vezér-
igazgató helyettese részére a 
somogyi erdők védelme, va-
lamint a faipari társaság haté-
kony működtetése és piaci le-
hetőségeinek javítása érdeké-
ben végzett példaadó vezetői 
munkássága elismeréseként.

Kovács László munkájának 
vezérlőmotorja, hogy kellően 

ArAnygyűrű A Somogyi ErdőKért
„Az a gondolat vezérel, hogy aktív, építő tagja legyek a közösségnek, melybe tartozom.”

Puskás Zoltán gyermekkorától kötődik a SEFAg Zrt-hez. Végigjárva a vállalati raglétra 
minden fokát jelenleg a Barcsi Erdészet igazgatójaként építi erdeinket, öregbíti cégünk 
hírnevét. Eddigi pályafutása talán legkiemelkedőbb állomása a Somogyi Erdőkért kitün-
tetés. Ezzel kapcsolatban készítettünk vele interjút.

letre, melynek komoly haszna 
volt későbbi életem során.

– Egyértelmű volt-e, hogy 
az erdőmérnöki karra mész 
tovább?

– Igen. Itt már határozot-
tan tudtam merre menjek. 
Inkább a középiskolai pálya-
választásánál szerettem vol-
na gimnáziumba menni. Az, 
hogy én Szegedre kerültem, 
egyértelműen édesapámnak 
köszönhető. Ő határozottan 
vezetett ebbe az irányba.

– Sopron…
– Elcsépelt frázis, hogy az 

életünk legszebb 5 évét töl-
töttük Sopronban. De ez tény. 
Csodálatos 5 év volt.

– Mi mindennel foglalkoz-
tál az egyetemen a mellett, 
hogy koptattad az Alma Ma-
ter padjait?

– Közösségi ember vagyok. 
Nagyon szeretek közösségbe 
tartozni. Aktív tagként sze-
retek a közösségben élni. Az 
a gondolat vezérelt és vezérel 
akkor is amikor középiskolai 
közösséghez, amikor egye-
temi tánccsoporthoz, vagy 
most egy erdészethez tarto-
zom. Igyekszem ezt kiteljesí-
teni, különösen ha hagynak 
ennek teret. Az egyetemen 
engedtek teret, hogy kibon-
takozzak. Nagyon élveztem 
az egyetem különleges atmo-
szféráját, nagyon becsültem a 
diákhagyományokat. Ahol le-
hetett igyekeztem belefolyni a 
diákhagyományok ápolásába.

– A tanulmányok az évszá-
zados diákhagyományok mel-
lett a néptánc is megfért.

– Igen. Azt gondolom, hogy 
életem egyik legjobb döntése, 
életem egyik legnagyobb sze-
relme az lett, hogy másodéves 
koromban az Ürmös tánckör 
tagja lettem és elkezdtem fog-
lalkozni a néphagyományok-
kal, néprajzzal. Volt már előz-
ménye az egyetemen, de akkor 
jelentkezett igény és kerestek 
meg a kollégiumban. Nekem 
addig semmilyen kapcsolaton 
nem volt e téren.

– Úgy tudom, hogy végül 
valéta elnökként vezetted az 
évfolyamot át az Alma Mater 
kapuján.

– Bízom benne, hogy érde-
meim elismerése volt az év-
folyamtársaim részéről, hogy 
engem választottak valéta el-
nöknek.

– Aztán jött a nagybetűs…
– Az Alma Matert elhagyva 

a Somogyvári erdészet állomá-
nyába kerültem. Szerencsés-
nek mondhatom magam, mert 
az erdészetvezető szabad kezet 
adott. Teret hagyott, engedett 
kibontakozni. Megbízott fiatal 
kollégáiban, így igazából köny-
nyen birkóztunk meg a min-
dennapok adta kihívásokkal. 
Elmondhatom, hogy remek 
kollektívába kerültem. Aztán 
jött egy meglepetés. Erdőmű-
velőből a Nagyatádi Erdészet-
hez kerültem az új átrendezést 
követően kialakult fahaszná-
lati ágazatvezetői főmérnöki 
posztra. Megmondom őszin-
tén, hogy nem tetszett annyira 
– nem annyira az új feladatok 
miatt – hanem mert annyira jó 
kollektíva alakult ki Somogy-
váron és a magánéletem is el-
indult ott egy irányba, hogy 
igyekeztem annak lehetősé-
gét keresni, hogy kerülhetnék 
vissza. Aztán sikerült, mégha 
mindenki azt is mondta, hogy 
ez valójában egy visszalépés. 
De én nem bántam meg. Ott 
maradtam az erdészetnél an-
nak megszűnéséig.

– Aztán a központba kerül-
tél. Mit hoztak neked ezek az 
évek?

– A központban eltöltött 
időszakban volt egy nagyon 

komoly hozadéka, hogy el 
tudtam végezni egy pénzügyi- 
számviteli főiskolát, illetve rá 
pár évre elkezdtem egy angol 
nyelvtanulást, mely középfo-
kú angol nyelvvizsgát hozott 
nekem. Büszke voltam arra, 
hogy negyven nehány évesen 
végig tudtam csinálni. Azért 
is, mert több mint harmin-
can kezdtük, de tizedannyian 
vittük sikerre. A szakmát te-
kintve számos, számomra tel-
jesen idegen feladattal talál-
koztam. Akkoriban indult az 
FSC erdőtanúsítási program, 
melynek a bevezetése aprólé-
kos, sok feladatot adó próba 
volt. Alig láttam meg a végét 
és beleugrottunk a közfoglal-
koztatási programba, mely-
nek első bevezetése, leszer-
vezése és koordinálása rám 
hárultak. Mindig is igyekez-
tem megfelelni a feladatok-
nak és megoldani azokat, de 
egy idő után már hiányoztak 
a „szakmaibb” feladatok. De 
az ember sohasem tudja mer-
re fordul az élete, minek lesz 
majd haszna. 

– Bizonyosan kamatozik, 
mert egy összetett és felelősség-
teljes feladat következett!

– Nagy megtiszteltetés volt 
és öröm, hogy Barcsa kerül-
tem. Igaz, meglehetősen ke-
mény feladat volt átlátni egy 
erdészet munkáját úgy, hogy 
mellette a fahasználati ágazat 
irányítását is nekem kellett a 
kezdetektől ellátni. Nagyon 
sok újat tanultam. Az a négy 
év szakmailag is sokat jelen-
tett, de emberileg is sok dolog 
jött elő. Sokat formált a gon-
dolkodásmódomon. Nagyon 
hasznos volt, hogy az erdő-
művelésben szerzett tapasz-
talataim mellé a fahasználati 
ágazatba is szerezhettem is-
mereteket. Persze a nehézsé-

gekkel kapcsolatban a kollé-
gáktól megkaptam, hogy kis 
erdészet vagyunk, ne panasz-
kodjak. De hála istennek az-
tán lehetőség nyílott fahasz-
nálati ágazatvezető alkalma-
zására. 

– Mára megváltozott ez is. 
Jelentős vadgazdálkodási fel-
adatot kaptatok.

– Igen. Azzal, hogy a volt 
lábodi déli vadászterület az 
erdészetünkhöz került je-
lentősen nőtt a megoldandó 
feladatok mennyisége. Vitéz-
tanya önmagában kis terü-
letével −, mégha az páratlan 
is − számunkra nem jelentett 
valós ágazati feladatmennyi-
séget. Ma már akkora az át-
alakításnak köszönhetően a 
vadászterület, hogy fajsúlyos 
ágazatként vesz részt az erdé-
szet életében.

– Az egyik legszínesebb élet-
út bontakozik ki az elbeszélé-
sed alapján. Hogy viselte a 
családod a változásokat?

– A feleségem mindvégig 
mellettem állt. Támogatott. 
Változást igazából a Barcs-
ra költözés jelentett. A ne-
jem akkor már vezető beosz-

tásban volt Somogyjádon. 
Ugyan kaptunk támogatást, 
és segítséget a barcsi állás-
keresésben és viszonylag ha-
mar sikerült is találni, de ne-
ki mindenképen visszalépést 
jelentett a személyes karrier-
jében az új helyzet. Meghoz-
ta ezt az áldozatot értem és 
ezért nagyon hálás is vagyok. 
A gyerekek jól viselték az át-
költözést, az iskolaváltást, de 
ma már mindegyikük tovább 
tanul. Talán az sem titok, 
hogy a fiam Sopronban az Er-
dőmérnöki Karon.

– Családi tradíció indulha-
tott édesapáddal. Ha össze kel-
lene foglalnod, hogy fogalmaz-
nád meg a motivációd?

– Az a gondolat vezérel, 
hogy aktív, építő tagja legyek 
a közösségnek, melybe tarto-
zom.

– Beszélgetésünkből az de-
rül ki, hogy mind a szakmai 
közösség és feladatok terén, 
mind a civil életben építő, ve-
zér egyéniség vagy. Gratulálok 
a kitüntetéshez és további tar-
talmas éveket kívánok!

Ihárosi Péter

magyar érdemrenddel tüntették ki Kovács Lászlót 
A SEFAG Zrt. gazdasági vezérigazgató-helyettese kapta a magas állami elismerést

gazdasági szakemberként az állami tulajdonú somogyi 
erdőkért végzett innovatív, áldozatos, kitartó, megal-
kuvást nem ismerő munkájáért jutalmazták a gazdasági 
szakembert.

sokszínű optikán keresztül 
látja és láttassa a gazdasági 
környezetünket képező vilá-
got. Ennek a sokszínű optiká-

nak lényeges eleme az életké-
pesség, a közgazdasági szem-
léletmód, ami az utóbbi idő-
ben alaposan felértékelődött. 
Szemléletmódjának és hozzá-
állásának köszönhető, hogy a 
SEFAG Zrt. közvetve és köz-
vetlenül mintegy 2200 ember 
megélhetését biztosítja, illetve 

tőkeerős vállalatként jelentős 
anyagi erőt tudott fejleszté-
sekre fordítani. Ezen fejlesz-
tések közül kiemelkednek a 
közjóléti és rekreációs szolgál-
tatások, amelyekre az utóbbi 
időszakban 2,2 milliárd forint 
jutott. Hangsúlyozandó, hogy 
ebből 1,5 milliárd forint EU-s 
forrásból származik.

2008-ban megkapta a So-
mogyi Erdőkért Aranygyűrű 
kitüntetést. Hitvallása szerint 
kitüntetést kapni annyi, mint 
megállni egy fél mosolyra és 
egy mély levegővételre, aztán 
folytatni, hajszállal magabiz-
tosabban. Belülről irányított 
ember, aki saját elképzelései 
szerint próbálja megvalósíta-
ni a magánéletét, és a munká-
ját egyaránt.

Kitüntetéséhez gratulá-
lunk!

la Töröcske-úti Dalma ne-
vű hannoverijével pedig 93 
pontot, ezzel második he-
lyezést ért el!

Ozvári Zoltán idei győ-
zelmével történelmet is írt, 
hiszen ő az egyetlen véreb-
vezető, aki háromszor hódí-
totta el a kupát!

Mindkettőjüknek ezúton 
is gratulálunk!

Üdv a Vadásznak, Tiszte-
let a Vadnak!

VérEBES SiKErEK!
SEFAg-os eredmények a 27. Kaszó Kupán!
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a  S E F a G  E r d é S z E t i  é S  F a i p a r i  z r t .  t á r S a S á G i  é S  k ö z é l E t i  l a p j a

Mind időpontjában, mind 
helyszínét tekintve hagyo-
mányosan Lábodon tartjuk 
trófeaszemlénket. A tavalyi 
évhez képest gyengébb tró-
feasúlyokkal találkoztunk. Az 
idei szeptemberi szezonban 
139 gímbika került terítékre 
a tavalyi 131 terítékre hozott 
bikával szemben. A trófeák 
átlagtömege 7,15 kg. A mai 
trófeaszemlén 137 db gímbi-
ka trófea került kiállításra. A 
szemlén már olyan trófeák is 
szerepelnek melyek október-

Az idén 21. alkalommal, ok-
tóber 3.-án vette kezdetét a 
PTE Rókaűzők elnevezésű 
váltófutó-verseny, amelyen 
a SEFAG Zrt. is képviseltet-
te magát egy 12 fős csapattal. 
A versenyzőknek a kaposvári 
Kossuth térről indulva, a Zse-
lic és a Mecsek lankáin keresz-
tül kellett a 86 km hosszúságú 
szakaszt teljesíteniük, aminek 
végén a pécsi Széchényi téren 
értek célba. A versenyen több 
mint nyolcvan, 12 illetve 4 fős 
csapat vett részt, akik az or-
szág számos pontjáról érkez-
tek a megmérettetésre. A Sefag 
12 fős csapata saját dolgozók, 

10-20-30... éve írtuk
10 év: Sziágyi jubileum
Tízéves fennállását ünnepelte a Sziágyi Erdei Iskola. Az iskola 
múltját, létesítésének körülményeit az alapító igazgató, Horváth 
József ismertette, míg a jelenről és a tervezett jövőről Bogdán 
József beszélt. Mintegy válaszul a lábodi iskola tanulói, a termé-
szetről írott versekből, dalokból összeállított, rendkívül hangula-
tos műsorral kedveskedtek. Az alapítás óta új tanteremmel, sza-
badtéri foglalkoztatóval bővült, már időjárásbiztos úton meg-
közelíthető, villamoshálózattal is rendelkező iskola tíz évének 
fontosabb eseményeit Detrich Miklós fotóiból készült tablókon 
követhették a jubileumi ünnepség résztvevői. Résztvett a meg-
emlékezésen Dr. Gyenesei István, a megyei közgyűlés elnöke és 
Barkóczi István a SEFAG Zrt. vezérigazgatója is, de megtisztelt 
bennünket jelenlétével Nádas József ÁESZ igazgató, Lassú Ist-
ván lábodi és Ormai István nagyatádi polgármester, valamint 
több pedagógus is.
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20 év: Folyik a próbagyártás
megújult üzemben indult a ragasztott váltó talpfa gyártása Csurgón

Magyarországon ragasztott talpfa gyártásával 1954-ben kezdett 
foglalkozni a VATUKI és a FAKI. … A végkifejletig elég hosz-
szú idő telt el és a mi beruházásunk számai is eltérnek az el-
ső tervektől. A gyárunkban folyó beruházással a Fatartóüzem 
mintegy 1000 m3 váltótalpfa, 600 m3 fenyő ragasztott tartó, 100 
garn.lépcső, 4- 500 db különböző fatartó gyártására lesz alkal-
mas. A jelenlegi beruházás keretében beépítésre került új gépek: 
1 db HKSU 800-as ingafűrész, 1 db 6 fejes 1 db négyfejes Schne-
ider típusú gyalugép, 1 db élenyvező-szélességtoldó présgép, 1 db 
osztott hengeres enyvfelhordó gép…
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30 év: több mint félezer dolgozót iskoláznak be öt 
és alatt Csurgón
Alapelvünk, hogy üzemünkben a munkások szakmai felké-
szültségét tovább növeljük. Szeretnénk elérni, hogy szaktudá-
suk technikai-technológiai szint követelményeinek megfeleljen. 
Ezért olyan tanfolyamokat és képzési rendszereket szerveztünk, 
amelyek lehetővé tették a fenti célkitűzések megvalósítását. En-
nek egyik bizonyítéka a Csurgóra kihelyezett faipari szakközép-
iskola. Ez 25 fővel indult. Az elmúlt évben 20 fő vizsgázott le és 
szerzett érettségi bizonyítványt. A közvetlen termelésirányítók 
beiskolázása után került sor a gyáregységen belüli szakmunkás-
képzés lehetőségének megteremtésére…

…Az előzőekben ismertetett eredményeinkhez még hozzájá-
rult az a tény is, hogy gyáregységünk területén jó oktatói testüle-
tet sikerült kialakítani. A testület valamennyi tagja szívügyének 
tekintette – és tekinti – a munkások képzését. Ez egyben záloga is 
és biztosítéka a további megfelelő színvonalú oktatásnak…

díjat nyert fotó
A „Végül egy hosszú erdészélet csak egy árnyék” címet viselő 
képével Valent Sándor elnyerte a horvátországi állami erdésze-
ti vállalat által hirdetett nemzetközi fotópályázat „Grand Prix” 
díját. 

„rókaűzők” futóversenytrófeamustra
a legnagyobb pontszámú. 
222,05 ponttal szántódi terü-
letről sikerült terítékre hozni 
azt. A 139 bikából 90 kapott 
érmes minősítést. Az érmes 
bikák trófeasúlyának átlag 
tömege 8,24 kg. A 90 bikából 
40-40 db lett bronz és ezüst 
érmes és 11 db lett aranyér-
mes minősítésű. 10 kg felett 
Szántód, Zselic és Lábod te-
rületeiről sikerült bikát terí-
tékre hozni 7 egyedet. 4 bika 
a 10-11 kg közötti tartomány-
ban 3 11 kg feletti bikából ket-

valamint külsős résztvevők 
segítségével teljesítette a 3-13 
km között váltakozó távokat. 
A szakaszok eltérő hosszúsága 
és nehézsége miatt mindenki 
megtalálhatta a számára leg-
megfelelőbbet. Az első ver-
senyző kilenc órakor rajtolt, 
majd a csapat utolsó tagja ki-
csit több mint nyolc óra eltel-
tével lépte át a célvonalat. A 
verseny végeztével az ered-
ményhirdetést követően egy 
baráti vacsorára is sor került, 
ahol a futók kipihenhették az 
egész napos fáradalmaikat. 
Egy év múlva, legalább ekkora 
lelkesedéssel, ugyanitt…

Rajtra készen…

ben estek el. Az átlagsúlyok 
mellett minőségi mutatókat is 
érdemes szemügyre venni. Az 
idei szezonban a legnagyobb 
tömegű gímtrófea 11,60 kg-
ot nyomott a mérlegen. Terí-
tékre a lábodi déli fővadászi 
körzetben került. Bírálatokat 
követően nem ez a bika lett 

tő vörösalmai és egy lábodi. 
Összehasonlítás képen a tava-
lyi évben ebben a kategóriá-
ban 17 bika szerepelt. Teljesít-
ményünk értékelését azonban 
az adott év viszonylatában kell 
értékelnünk. Mind a terültek, 
mind a szakszemélyzet jól 
vizsgázott. 

A Somogy Megyei Erdész és 
Természetvédő Egyesületet 
együttműködésben a SEFAG 
Zrt-vel, az OEE helyi cso-
portjával és a Dráva Völgye 
Középiskolával a hagyomá-
nyos magyar vadászati mó-
dok bemutatására indított 
projektet. A rendezvénysoro-
zat célja, hogy a tradicionális 

Az Országos Erdészeti Egye-
sület levélben fordult Fazekas 
Sándor földművelésügyi mi-
niszterhez az állami erdőgaz-
daságokkal kapcsolatos vizs-
gálatok ügyében. Az Egyesü-
let a vizsgálati megállapítások 
kezelésében, és a sajtóban 
megjelent megalapozatlan tá-
madások után, a szakma meg-
ítélésének helyreállításában 
kérte a miniszter segítségét.

Az állami erdőgazdaságok 
működését az Állami Szám-
vevőszék és a KEHI egyaránt 
vizsgálta. Az ÁSZ vizsgála-
tai érdemi negatívumot nem 
tártak fel a vagyongazdál-
kodásban, az állami vagyon 
gyarapodását, megfelelő ke-
zelését állapították meg. Fő 
problémaként felmerült a 
vagyonkezelői szerződések 
ideiglenes volta, azonban eb-
ben a kérdésben a minden-
kori tulajdonosi joggyakorló 
és az erdőgazdálkodók közös 
feladatát fogalmazza meg a 
jelentés. Fentiek ellenére a 
sajtóban a valós megállapí-
tásokat jelentősen torzító, a 
cégcsoportot alaptalanul ne-

Március 20-án vasárnap a 
II. kerületi Pokorny József 
Sport- és Szabadidőköz-
pontban első alkalommal 
került megrendezésre a Ma-
gyar Agrár Kupa és Családi 
Nap.

A hagyományteremtő 
szándékkal meghirdetett I. 
Magyar Agrár Kupán szép-

számú mezőnyt felvonultató 
focitorna mellett 17 csapa-
tos bográcsos főzőverseny 
is indult. A SEFAG Zrt. há-
romfős gasztro csapata (Né-
meth Krisztián vezetésével 
Dobos Ildikó, Klabuzai Dó-
ra) Tárkonyos marharagú 
levesével ezüst érmet ért el.

Gratulálunk!

Ezüstérmes a SEFAg Zrt. főzőcsapata

Az állami erdőgazdálkodásért emeli fel 
szavát az országos Erdészeti Egyesület 
Levél a földművelésügyi miniszternek

gatív színben feltüntető hírek 
jelentek meg.

A média még sarkosabban 
alkotott véleményt a KEHI 
vizsgálatának kiszivárogtatott 
elemeivel kapcsolatban - mi-
közben a vizsgálat még zajlik, 
és arról jelentés még nem ke-
rült nyilvánosságra.

A közvélemény felé így 
kialakított torz kép az egész 
államerdészetet alaptalanul 
negatív színben tünteti fel, 
a cégcsoportnál becsülettel 
dolgozó több ezer szakembert 
méltatlan helyzetbe hozta.

Az állami vagyonnal év-
tizedek óta felelősen gaz-
dálkodó, azt hivatásszerűen 
megőrző és folyamatosan 
gyarapító erdészek érdekében 
emelt szót az Országos Erdé-
szeti Egyesület. Levelében be-
mutatta a miniszternek a je-
lentések által is kirajzolt valós 
képet, és a tények alapján, az 
állami erdőkezelésbe, az er-
dészek munkájába vetett bi-
zalom megerősítését kérte.

Forrás: Országos Erdészeti 
Egyesület. Fotók: FM, OEE. 
Hírszerkesztő: Nagy László

Erdők, mezők, vadligetek...
magyar vadászati módok, a 
magyar vadászattörténet, a 
vadgasztronómia bemutatá-
sával és ismertetésével mind 
az előadásokon, mind a tere-
pi bemutatókon a vadászatot, 
a vadász szakmát valamint a 
vadászati hagyományokat is-
mertesse, elismertesse, elfo-
gadtassa és népszerűsítse. 

Fazekas Sándor az Erdők 
Világapja alkalmából tar-
tott ünnepségen a természe-
ti környezet megóvásának 
fontosságára hívta fel a fi-
gyelmet. A földművelésügyi 
miniszter az erdők közjóléti 
funkciójának erősítése mel-
lett érvelve emlékeztetett: 
egyre többen és több az er-
dőjárók száma Magyaror-
szágon.

A tárcavezető és Bitay 
Márton állami földekért fe-
lelős államtitkár felavatta 
Bedő Albert erdész szobrát a 
minisztérium árkádjai alatt 
s kitüntetéseket adott át a 
szakma képviselőinek.

A miniszter PRO SILVA 
HUNGARIAE EMLÉK- 
PLAKETTET adományo-

zott többek közt: Barkóczi 
Istvánnak, a SEFAG Erdé-
szeti és Faipari Zrt. vezér-
igazgatójának, a természet-
közeli erdőgazdálkodás, a 
síkvidéki erdőfelújítás során 
végzett munkájáért, vala-
mint a szakmai szervezetek-
ben végzett tevékenységéért.

A Miniszter az Erdők 
Világnapja alkalmából Mi-
niszteri Elismerő Oklevelet 
adományozott többek közt: 
Gordán Gábornak, a SEFAG 
Erdészeti és Faipari Zrt. Ka-
posvári Erdészete igazga-
tójának, a fenntartható er-
dőgazdálkodás érdekében 
hosszú időn át végzett mun-
kája elismeréseként.

Kitüntetésükhöz gratulá-
lunk!

Földművelésügyi 
miniszteri díjak 
a SEFAg-nál


